
 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

 

Iedere Groninger verdient gelijke kansen om de kracht van sport en bewegen 

te ervaren. Om te ervaren wat iedere sporter al weet: het is leuk, maakt 

gezonder, maakt gelukkiger en draagt bij aan een sterke samenleving. Het 

plezier, de gezelligheid, de uitdaging, de uitlaatklep en de ontspanning die 

sport biedt, zijn van grote waarde voor onze maatschappij.  

 

Uitnodigende en voor iedereen toegankelijke sport- en speelfaciliteiten en een 

beweegvriendelijke openbare ruimte verlagen drempels om mee te doen met 

sport en bewegen. In deze brief informeren wij u over de ontwikkelingen van 

de capaciteit op het gebied sport en bewegen. In maart 2020 (brief d.d. 25 

maart 2020) hebben wij u de uitkomsten van de pilot Beter Benutten en het 

Capaciteitsonderzoek Sportaccommodaties (Drijver & Partners) toegestuurd 

en inzicht gegeven in de korte en lange termijn ontwikkelingen en 

voorgenomen beleidskeuzes op het gebied van: 

• Zwembaden en ijsbanen  

• Binnensportaccommodaties 

• Buitensportaccommodaties  

 

In maart 2020 konden we nog niet overzien hoe lang het coronavirus en de 

beperkende maatregelen zouden gaan duren en welke impact dit zou hebben 

op de sport(sector). Ondanks alle beperkingen hebben we samen met onze 

partners de afgelopen periode een enorme inspanning geleverd om zoveel 

mogelijk ruimte te geven aan sport en bewegen. De beschikbaarheid en brede 

inzetbaarheid van de sportaccommodaties zijn een belangrijk punt van 

aandacht geweest en we hebben niet stil gezeten om aanvullende 

sportcapaciteit blijvend te ontwikkelen. Normaliter zijn de sporthallen en 
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gymzalen, met uitzondering van Sportcentrum Kardinge en Sportcentrum 

Europapark, in de zomer gesloten. Deze zomer waren meerdere 

binnensportlocaties geopend. De mate waarin de coronamaatregelen impact 

hebben gehad op sport- en beweegdeelname kunnen we op dit moment niet in 

cijfers weergeven. We hebben door de coronamaatregelen wel meer dan ooit 

ervaren hoe belangrijk de mogelijkheid is om te kunnen sporten en bewegen 

in de openbare ruimte.  

 

In november 2020 hebben we u de nieuwe Sport- en Beweegvisie 2021+ 

‘Sportief kapitaal voor iedere Groninger’ kunnen aanbieden en in maart 2021 

het nieuwe Meerjarenprogramma Sport & Bewegen 2021-2025. In dit nieuwe 

beleidskader speelt de capaciteit voor sport en bewegen een belangrijke rol. 

In actielijn NR6 Sportieve ruimte beter benutten en NR7 Sportieve capaciteit 

van het meerjarenprogramma streven we naar het behouden en ontwikkelen 

van veilige en uitnodigende sportaccommodaties en -faciliteiten die voldoen 

aan de behoeften van de sporter, financieel verantwoord zijn en optimaal 

worden benut. Daarbij vinden we het van belang dat de capaciteit aansluit bij 

zowel de demografische veranderingen als de ontwikkelingen met betrekking 

tot de behoeften van sporters.  

 

In deze brief willen we u informeren over de ontwikkelingen en de huidige 

stand van zaken van de capaciteit. Hierbij maken we per accommodatie-

onderdeel onderscheid tussen de voorgenomen beleidskeuzes voor de korte en 

de lange termijn. 

 

Zwembaden en ijsbanen 

 

Korte termijn 

Voor de zwembaden willen we de recreatieve uren, gelet op de trend dat 

steeds meer mensen ongebonden willen sporten, beschikbaar houden. Tevens 

is er vanuit de verenigingen vraag om meer zwemwater en is tijdens corona 

gebleken dat ook zwemverenigingen in de zomermaanden graag buiten willen 

zwemmen. Hier willen we ook meer ruimte aan geven. De intentie was om de 

bezetting goed in de gaten te houden. Door corona zijn de zwembaden een 

hele tijd gesloten geweest en het recreatief zwemmen was tot aan de zomer 

alleen nog maar mogelijk in de Papiermolen en (in het weekend) in Kardinge. 

Vanaf 12 juli is dit uitgebreid. Door deze coronamaatregelen kan er geen 

goed beeld gegeven worden over de bezetting van de recreatieve uren. Toch 

is afgelopen coronaperiode duidelijk geworden dat er veel vraag is naar 

recreatief gebruik, binnen en buiten. Dit geldt ook voor de ijshockeyhal en de 

400m baan, die ook een groot deel van het seizoen gesloten waren. We 

streven ernaar in het najaar 2021 met een normaal seizoen te kunnen starten.  

 

Lange termijn 

Voor de lange termijn was het advies vanuit het capaciteitsonderzoek om te 

kijken of we het zwemwater kunnen uitbreiden. Zoals bekend zijn we bezig 

met de herontwikkeling van Sportcentrum Kardinge en de daarbij behorende 
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gebiedsontwikkeling, ook wel bekend als de Vitaliteitscampus. Daarover 

ontvangt u dit najaar een update. Hierop vooruitlopend kunnen we aangeven 

dat we met betrekking tot de zwemcapaciteit streven naar een volwaardige 

25-meter zwemaccommodatie en daarmee een uitbreiding van de 

zwemcapaciteit (van 6 naar 8 banen). Vanuit het nieuwe sportbeleid gaan we 

niet voor een 50-meter accommodatie, ook omdat Drachten met hun 50-meter 

bad een zwemvoorziening voor de regio biedt. Binnen de herontwikkeling 

van Kardinge onderzoeken we ook de uitbreiding van het ijs (meer m2), met 

aandacht voor multifunctioneel gebruik van de schaats- en ijshal binnen en 

buiten het schaatsseizoen (oktober t/m april versus mei t/m september).  

 

Binnensportaccommodaties 

 

Korte termijn 

Op basis van de pilot Beter Benutten hebben we de uitgangspunten voor de 

inroostering aangepast en aangevuld. We proberen bij de inroostering de 

belangen van alle gebruikersgroepen tegemoet te komen, zoveel mogelijk 

rekening te houden met de behoefte aan een sporthal als thuishonk voor grote 

verenigingen en de spreiding over accommodaties te beperken. Hiervoor 

hanteren we toewijzingsregels om met name daar waar de capaciteit krap is 

tot een optimaal rooster te komen. We geven voorrang aan structureel gebruik 

(heel sportseizoen) boven periodiek gebruik (bepaalde periode in het jaar) en 

incidenteel gebruik. Overdag krijgt het onderwijs voorrang, na schooltijd de 

talentprogramma’s (RTC’s) en Bslim en tijdens de cluburen gaan de 

Groningse sportclubs voor de andere gebruikers. Voor huurders die niet of 

slechts deels terecht kunnen in een gemeentelijke accommodatie hebben we 

de bestaande subsidieregeling verruimd. Eerder was deze alleen voor 

jeugdleden die niet terecht konden in een gemeentelijke sportaccommodatie. 

Vanaf juli 2021 geldt dit nu ook voor senioren. Naast het Beter Benutten 

creëren we meer capaciteit door het realiseren van een blaashal. Deze hal in 

Hoogkerk zorgt vanaf oktober 2021 voor extra binnensportcapaciteit.  

 

Lange termijn 

Ondanks de uitgangspunten van Beter Benutten en de realisatie van de 

nieuwe blaashal hebben we de niet gemeentelijke sporthallen (Topsporthal 

Alfa-College, Sporthal Gomarus College en Sporthal Beatrixoord Haren) 

nodig om in de behoefte van alle gebruikersgroepen te kunnen voorzien. De 

nieuw gerealiseerde sportzaal De Wiardt sinds dit jaar, de nog te realiseren 

sportzaal De Groenewei vanaf 2023 en een eventuele nieuwe trainingshal op 

termijn bij MartiniPlaza dragen zeker bij aan de beschikbare capaciteit voor 

sport en bewegen. Echter, kijkend naar de toekomstige ontwikkelingen en de 

bevolkingsgroei, blijft de noodzaak om aan de oost- en westkant de 

sporthalcapaciteit uit te breiden. 

 

Naast de binnensport worden de sportaccommodaties veel gebruikt door het 

bewegingsonderwijs. We zijn bezig met de ontwikkeling van het Integraal 

Accommodatieplan Bewegingsonderwijs en Binnensport (IABB). De 
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verwachting is dat we u de contouren ervan later dit jaar ter informatie 

kunnen sturen. De investeringsvoorstellen op basis van het IABB volgen in 

de volgende collegeperiode. In het IABB schetsen we een kwaliteitskader 

voor de accommodaties, inventariseren we de kwaliteit van en 

capaciteitsbehoefte   aan binnensportvoorzieningen en schetsen we in lijn met 

het Integraal Huisvestingsplan Onderwijs een aantal scenario’s van de 

uitbreidings- en vervangingsopgave voor de portefeuille. Daarnaast geven we 

voor de langere termijn aan hoe gebiedsontwikkelingen doorwerken op de 

behoefte aan binnensportaccommodaties voor onderwijs en sport, en welke 

kansen en  mogelijkheden er zijn bij de realisatie van aanvullende 

sportvoorzieningen voor het bewegingsonderwijs en de binnensport.  

 

Bij de herontwikkeling van Sportcentrum Kardinge onderzoeken we ook de 

mogelijkheid om extra sporthal- en tribunecapaciteit te realiseren. Daarbij 

kijken we hoe we de kansen voor onderwijs en sport samen kunnen 

versterken. Ook bij de gebiedsontwikkeling aan de westzijde (Suikerzijde) 

onderzoeken we of we in samenhang met de onderwijsbehoefte extra 

sporthalcapaciteit kunnen realiseren. Met de komst van extra woningen in dit 

gebied neemt de behoefte aan sportvoorzieningen toe.  

 

Buitensportaccommodaties  

 

Korte termijn 

De pilot Beter Benutten en de transparante uitgangspunten met betrekking tot 

inroostering hebben de afgelopen jaren gezorgd voor een betere bezetting van 

de sportaccommodaties. Deze uitgangspunten zetten we ook voort voor de 

buitensportaccommodaties. Voor met name de voetbalsport ligt er een groot 

exploitatievraagstuk. Samen met de voetbalverenigingen en de KNVB gaan 

we werken aan een betere spreiding en benutting van de voetbalcapaciteit in 

de stad en op de verschillende sportparken. Ook de omkleedcapaciteit maakt 

hier onderdeel van uit. We zijn op dit moment in gesprek met de Sportkoepel 

over de omkleedcapaciteit. Vanuit het co-investeringsfonds 

sportaccommodaties hebben we op Sportpark Esserberg samen met de 

gebruikers een natuurgrasveld omgezet naar kunstgras. Hiermee is voor de 

komende tijd meer capaciteit beschikbaar voor de gebruikers. 

 

Lange termijn 

Vanuit gebiedsontwikkelingen zien we met de bouw van woningen dat de 

groei met name aan de oost- en westkant van de stad ligt. Dat werkt door in 

noodzakelijke investeringen voor sport. Voor de westkant geldt dat we met 

bouw van woningen aan de Suikerzijde, Reitdiepzone en straks De Held III 

de verwachte groei bij bestaande sportparken Westend en de Verbetering niet 

(voldoende) kunnen opvangen. We verkennen momenteel dan ook de 

mogelijkheid van een nieuw sportpark in de gebiedsontwikkeling van de Held 

III. De plannen rond de westelijke ring maken dat we ook bij Sportpark 

Westend kijken hoe we de beschikbare capaciteit optimaal kunnen blijven 

benutten of optimaliseren. Aan de oostkant bekijken we de ontwikkeling van 
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Meerstad en Eemskanaalzone deelgebied 4 in relatie tot de voorzieningen in 

de Meerdorpen en Sportpark Kardinge. De verwachting is dat ook aan de 

oostkant (gebied rond Kardinge, Engelbert en Meerstad) op langere termijn 

extra sportparkcapaciteit nodig is.  

 

Conclusie  

Ruimte voor sport en bewegen! De coronacrises met alle beperkingen heeft 

ons nog meer bewust gemaakt hoe belangrijk het is dat er ruimte is voor sport 

en bewegen, zowel in de binnen- en buitensportaccommodaties als de 

openbare ruimte. Voor de binnensport blijft de beschikbare sporthalcapaciteit 

een groot aandachtspunt. De komende periode willen we gebruiken om met 

concrete investeringsvoorstellen bij u terug te komen. Het IABB helpt ons bij 

het maken van keuzes over investeringen in de binnensport. Bij verdere 

gebiedsontwikkelingen is sport en bewegen vanaf de start onderdeel van de 

planvorming. Plezier in sport en bewegen, meedoen en ontmoeten als basis 

voor een sociaal inclusieve wijkopbouw. Met een sterke sport- en 

beweeginfrastructuur kunnen we daar een belangrijke bijdrage aan leveren, 

zodat we alle inwoners van Groningen nog betere kansen bieden om sportief 

kapitaal op te bouwen.  

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


